
رئیس هیات عامل صندوق توسعه ملی اعلام کرد:

لغو مسدودی حساب ارزی چند بانک
گروه اقتصادی -رئیس هیأت عامل صندوق توسعه ملی با اعلام اینکه نزدیک ۳ میلیارد دلار از معوقات صندوق 

به تدریج وصول می شود، از لغو مسدودیت حساب ارزی چند بانک خبر داد. 
مهدی غضنفری  درباره آخرین وضعیت مســدود شــدن حســاب ارزی چند بانک به دلیل بدهی به صندوق 
توسعه ملی اظهار کرد: بعد از آنکه صندوق توسعه ملی با کمک بانک مرکزی، حساب ارزی چند بانک و بنگاه های 
بدهکار را مســدود کرد، مذاکرات شــروع و جلسات زیادی با هیأت عامل بانک ها و بدهکاران صندوق برگزار شد 

که سرانجام به توافق رسیدیم و دستور توقف حساب های ارزی لغو شد.  
وی افزود: پس از لغو مسدودی حساب ها، مهلت سه تا شش ماهه به بدهکاران صندوق توسعه ملی داده شد تا 
به پرداخت اقساط اقدام کنند. البته، اگر پس از اتمام این مهلت باز هم از پرداخت اقساط امتناع شود، مجددا دستور 

مسدودسازی حساب ها داده می شود. 
افزایش ۴ برابری وصول مطالبات صندوق 

رئیس هیأت عامل صندوق توسعه ملی با بیان اینکه وصول مطالبات صندوق نسبت به سال گذشته ۳ تا ۴ برابر 
بیشــتر شــده است، گفت: صندوق توسعه ملی یک صندوق ارزی است و وقتی وامی از این صندوق گرفته می شود 

حتما باید به صورت ارزی بازپرداخت شود. 
غضنفری افزود: بیشترین تسهیلات پرداختی صندوق توسعه ملی به حوزه کسب وکار نفت و پتروشیمی است 
که توافق خوبی برای بازپرداخت انجام شــده و حدود ۴ میلیارد دلار در این حوزه ها معوقه داشــتیم که با توافقات 

صورت گرفته نزدیک ۳ میلیارد دلار از این معوقات به تدریج وصول خواهد شد.

گروه اقتصــادی - مدیر کل 
دفتر امور میگو و آبزیان آب شــور 
خاطر نشــان کرد: 70 تا 80 درصد 
میگو تولید شــده صادر و 20 تا ۳0 
درصد آن در بــازار داخلی مصرف 
می شود؛ عمده ترین مشتری خارجی 
میگو، چین است و در گام های بعدی 
کشورهای عربی حاشیه خلیج فارس 
و برخی کشورهای اروپایی خواهان 

میگو ما هستند.
وحیــد معدنی با بیــان اینکه 
چشم انداز تولید 160 هزار تن میگو 
در افــق  1۴0۴ را در برنامــه تحول 
شیلات ترسیم شــده است، گفت: 
الزامــات و برنامه ریزی های خاصی 
در این زمینه در حال تدوین اســت 
که بتوان میزان تولید سالیانه میگو را 

افزایش بدهیم.
وی میزان تولید میگو در ســال 
گذشته را حدود 58 هزار تن دانست 
و افزود: زلزله اخیر استان هرمزگان 
و بیماری جدید در این استان تولید 
میگو را دستخوش تغییرات کرد اما 
امیدواریــم نتایج قابل توجهی را در 

پایان دوره تولید شاهد باشیم.
معدنی در پاسخ به این پرسش 
که رقم تولید میگو در ســال جاری 
آیا تولیــد 160 هزار تــن میگو در 
افــق برنامــه 1۴0۴ را دور از انتظار 
نکرده است؟ گفت: سازمان شیلات 
در حوزه پرورش میگو 2 سیاســت 
را دنبــال می کند نخســت، افزایش 
بهــره وری در واحد ســطح و دوم، 
افزایش ســطح مزارع زیر کشــت. 

امیدواریــم با عملیاتــی  کردن این 
سیاســت ها و الزامــات مربوطه به 

نتیجه دلخواه دست بیابیم.
وی بــا اشــاره به اســتان های 
گفــت:  میگــو،  پرورش دهنــده 
استان های جنوبی هرمزگان، بوشهر، 
خوزستان و سیســتان و بلوچستان 
و یک استان شــمالی گلستان تولید 
کننده میگو در کشور هستند که البته 
ســهم قابل توجهــی از تولید میگو 
یعنــی حدود 90 درصــد تولیدات 
متعلق بــه اســتان های هرمزگان و 

بوشهر است.
مدیــر کل دفتــر امــور میگو 
و آبزیان آب شــور، میگــو را یک 
محصــول صادرات محــور معرفی 
کــرد و افزود: 70 تا 80 درصد میگو 

تولید شده صادر و 20 تا  ۳0 درصد 
آن در بازار داخلی مصرف می شود؛ 
عمده ترین مشــتری خارجی میگو،  
چین اســت و در گام هــای بعدی 
کشورهای عربی حاشیه خلیج فارس 
و برخی کشورهای اروپایی خواهان 
میگو ما هســتند. به گفتــه این مقام 
مسئول؛ 100 درصد میگو صادراتی 

پرورشی است.
وی بــا بیان اینکه مســئولیت 
پیشــگیری، مدیریت و مبــارزه با 
بیماری ها سازمان دامپزشکی است، 
افــزود: واحدهای تولیــدی بنا به 
سازمان  بهداشتی  دستورالعمل های 
دامپزشــکی اقدام به تولید می کنند 
یکــی از عمده ترین بیماری ها که در 
تمام دنیا بــرای میگو تلفات زیادی 

ایجاد کرده بیماری ویروســی وایت 
اســپات اســت که امکان ریشه کن 
کــردن این بیماری در کشــورهای 
پیشــرفته نیز دشوار شده است اما ما 
در همکاری با ســازمان دامپزشکی 
کشــور در مبــارزه با ایــن بیماری 
به گونه ای عمل کردیم که طی ســال 
های اخیر کمترین آســیب به تولید 

میگو کشور وارد شود.
معدنــی در پاســخ بــه ایــن 
پرســش که آیا برای تصاحب بازار 
روسیه تلاشــی انجام دادیم؟ گفت: 
بسترسازی لازم برای تصاحب بازار 
روسیه در حال انجام است و تلاش 
داریم که فضا را برای ورود بیشــتر 
بخش خصوصی در این زمینه فراهم 

کنیم.

اقتصادی6

گروه اقتصــادی - مهراد عباد 
در مــورد علل بــروز تخلفات مالی 
در شــرکت های دولتــی همچــون 
شــرکت فولاد مبارکــه، اظهار کرد: 
باید مجموعه فولاد مبارکه به گزارش 
تحقیق و تفحص مجلس پاسخ دهد و 
بعد می توان به صورت قطعی در مورد 
ابعــاد ماجرا صحبت کرد. اما به طور 
کلی باید اشاره شود که در سازمان های 
بزرگ احتمال بروز فساد بسیار زیاد 
است. بنابراین گام نخست قوی کردن 
نظارت های درون ســازمانی است. 
همچنین باید استانداردهای فساد به 
روز شــده و چارچوب ها به صورت 
دقیق مشخص شود. متأسفانه در حال 
حاضر از این اســتانداردها اســتفاده 
نمی شود. از ســویی دیگر مدیرانی 
باید ســر کار بیایند که شناخته شده 

و پاکدست باشند.

عضو کمیسیون حمایت قضائی 
و مبارزه با فساد اتاق بازرگانی تهران 
افزود: متأســفانه وضعیت به گونه ای 
شــده که فساد چه در بخش دولتی و 
چه در بخش خصوصی بســیار زیاد 
شده است. فقط هم نمی توان گفت که 
فســاد در شرکت ها رخ می دهد بلکه 
ســازمان ها نیز محلی برای مفســده 
شــده اند؛ به عنوان نمونه محال است 
که شــما بخواهید از گمرک، کالایی 
ترخیص کنید و این فرایند ترخیص 
صحیح و سلامت طی شود. شرکت ها 

و افراد مجبور به فساد می شوند.
وی ادامه داد: به عنوان مثال اگر 
کسی بخواهد در نمایشگاه خارجی 
شرکت کند و ارز بخرد، هیچ قانونی 
در کشور داریم که کسی برود این ارز 
را تحویل بگیرد و بعد در صورت های 
مالی اظهار کند که ارز را خریده است، 

مجبور اســت ارز غیررسمی بخرد و 
بعد هم در اداره دارایی نمی تواند آن را 
اظهار کند. این یک مثال کوچک بود 
متأسفانه کشــور پر از این موارد ریز 
و درشت شــده که افراد و شرکت ها 
به دلیل پروســه های اشتباه مجبور به 

تخلف می شوند.
جلوگیری از فساد سلسله 

مراتبی است
عباد تصریح کرد: همچنین نکته 
حائــز اهمیت آنکه به دلیل ســخت 
شدن شرایط، اخلاقیات در کسب و 
کار نزول کرده است و دیگر اولویت 
نیست و افراد و شــرکتها برای جلو 
بــردن کار خــود، مجبور بــه انجام 

بسیاری از تخلفات می شوند.
وی تاکیــد کــرد: جلوگیری از 
فســاد یک سلسله مراتب را می طلبد 
و نمی توان یک شــبه جلوی فســاد 

را گرفــت؛ به عنــوان نمونه کودکان 
و جوانان مــا در دوره تحصیل خود 
باید با اخلاقِ کسب و کار آشنا شوند 
در حالــی که هــم اکنون هیچ چیزی 
نمی داننــد. تنها جایی کــه در مورد 
اخلاقیــاتِ کســب و کار صحبت 
می شــود در زمان اخذ پروانه کسب 
است که آن هم پول می دهند و پروانه 

را می گیرند.

قلدری هــای بخش دولتی 
خصوصــی  بخــش  بــرای 

فسادزاست
عضو کمیسیون حمایت قضائی 
و مبارزه با فساد اتاق بازرگانی تهران 
افزود: شــرکت ها و ســازمان های 
دولتی با قلدری هایی که برای بخش 
خصوصی می کنند، به مفســده های 
زیــادی هم در آنجا دامن می زنند. در 

حال حاضر شرکت های بزرگ دولتی 
میلیاردها تومان به بخش خصوصی 
بدهــکار هســتند که تا ســال ها هم 
پرداخت نمی شــود و ســود بخش 
خصوصی از بین می رود. این فسادها 

دیده نمی شود.
نقش قیمت گذاری دستوری 

و ارز چندنرخی در بروز فساد
عباد در ادامه با اشــاره به نقش 

قیمت گذاری دستوری در بروز فساد، 
گفت: ارز چندنرخی و قیمت گذاری 
دســتوری دو عامل اصلی بروز فساد 
اســت زیرا اغلب قیمت هایی که به 
صورت دســتوری تعیین می شوند 
غیرواقعی هســتند که همین مســاله 
منجر به بروز فســاد می شــود زیرا 
شــرکت برای جلوگیری از زیاندهی 
روی به تخلف مــی آورد؛ یک مثال 
ساده از تأثیر قیمت گذاری دستوری 
اعطای کوپن در دهه شــصت است، 
افراد این کوپن ها را دریافت می کردند 
و برای کسب سود بیشتر در بازار آزاد 

می فروختند.
ارز چندنرخــی  افــزود:  وی 
نیز مزید بر علت شــده است؛ عملًا 
بالغ بــر 15 نرخ برای ارز داریم. نرخ 
ارز یارانه ای نســبتاً بــه بازار نزدیک 
شــده اســت. روزی می توان گفت 
جراحــی واقعی اقتصــادی رخ داده 
کــه ارز یک نرخ داشــته باشــد. هر 
جایی تفاوت قیمتی باشد همه سعی 
 می کنند از آنجا یک سود غیرمتعارف 

ببرند.
بخــش  ورود  لــزوم 

خصوصی واقعی به اقتصاد
عضو کمیسیون حمایت قضائی 
و مبارزه با فساد اتاق بازرگانی تهران 
در مورد خصوصی ســازی نیز اظهار 
کــرد: دولتی بودن شــرکت ها عامل 
اصلی بروز فساد است؛ شرکت های 

دولتی فاقد افراد دلســوز و بهره وری 
است. اگر خصوصی سازی به درستی 
رخ می داد، می شــود میزان فســاد را 

کاهش داد.
وی تصریــح کرد: متأســفانه 
وضعیت خصوصی ســازی در ایران 
اصلًا قابل قبول نیســت. خصوصی 
سازی هایی که صورت گرفته اغلب 
خصولتی ســازی و شبه دولتی بوده 
اســت که در بســیاری از شرکت ها 
همچون گل گهــر، اوضاع بدتر هم 
شد؛ یعنی اگر هیچ کاری نمی کردیم 

بهتر بود.
عباد تاکید کــرد: البته نمی توان 
گفت که فســاد فقط در بخش دولتی 
رخ می دهد اما اگر خصوصی سازی 
به صورت واقعی انجام می شد کارها 
ســالم تر انجام می شد زیرا فرد مالک 
شرکت اســت و سعی می کند از مالِ 
خود به درستی محافظت و به صورت 

شفاف کار کند.
تحقیــق و تفحص ها باید 

بیشتر شود
عضو کمیسیون حمایت قضائی 
و مبارزه با فساد اتاق بازرگانی تهران 
گفت: تحقیق و تفحص ها باید بیشتر 
شود به خصوص در مورد شرکت های 
بزرگی که احتمال فساد در آنها بیشتر 
اســت. این شــرکت های بزرگ که 
فســادهای این چنینی می کنند باید 

پاسخگو باشند.

سه عامل اصلی بروز فساد در شرکت های دولتی چیست؛

لزوم ورود بخش خصوصی واقعی 
به اقتصاد

عضو کمیسیون مبارزه با فساد اتاق تهران ضمن تاکید بر اینکه باید تحقیق و تفحص بیشتری در مورد شرکت ها
 انجام شود،گفت: قیمت گذاری دستوری، ارز چندنرخی و دولتی بودن از عوامل اصلی بروز فساد است.

گــروه اقتصادی - براســاس  
اعــلام وزارت ارتباطــات و فناوری 
اطلاعات، پــروژه »فیبرنوری منازل 
و کســب وکارها« از جمله اقدامات 
راهبردی این وزارتخانه طی یک سال 

گذشته و در دولت سیزدهم است.
رشــته های شــفاف شیشه ای 
و پلاســتیکی یا فیبر نــوری اکنون 
بخش مهمی از تجهیــزات ارتباطی 
زیرســاختی در جهان را تشکیل داده 
است؛ فناوری اصلی که طی سالهای 
گذشته در بخش ارتباطات ثابت ایران 
بــه کار گرفته شــده، ADSL بوده 
اســت و فناوری مبتنی  بر فیبر نوری 

یا FTTx هم سهمی کمتر را به خود 
اختصاص داده بود.

اگرچه شبکه زیرساخت کشور 
با ســرمایه گذاری دولــت، بیش از 
70 هــزار کیلومتر فیبر را برای اتصال 
شهرهای مختلف کشور به یکدیگر 
فراهم کرده، اما در داخل شهرها هنوز 
شبکه دسترسی یا آخرین لایه اتصال 
به ساختمان های مسکونی و تجاری 
کشور به تجهیزات قدیمی متکی بوده 
که به شــبکه مسی مشهور است؛ این 
شبکه به رغم گستردگی زیاد، توانایی 
کمی برای ســازگاری با فناوری های 
جدیــد و اســتفاده از خدمات پهن 

بانــد دارد. این در حالی اســت که بر 
اساس مصوبه شــورای عالی فضای 
مجازی تا سال 1۴0۴ باید 80 درصد 
خانوارها و 100 درصد کسب وکارها 
با متوسط سرعت 25 مگابیت  برثانیه 
به پهن باند ثابت دسترسی داشته باشند 
و دسترســی 20 میلیون خانوار و پنج 
میلیون کســب وکار تا سال 1۴0۴ به 
اینترنت پهن باند ثابت باید بر بســتر 

فیبر نوری شکل گیرد.
بر همین اســاس در گزارشــی 

که اخیرا توســط وزارت ارتبطات و 
فناوری اطلاعات منتشــر شده، آغاز 
پــروژه راهبردی »فیبرنــوری منازل 
و کســب و کارها« از جمله اقدامات 
راهبردی این وزارت خانه در یک سال 
آغازین فعالیت خود اعلام شده است. 
این طرح از بهمن ماه سال گذشته آغاز 
شــده و همچنان در مرحله اجرا قرار 
دارد و درصد پیشــرفت آن براساس 
خانوارهــای تحت پوشــش از 2۴ 
میلیون خانوار، 8 درصد اعلام شــده 

است.
طبق اطلاعــات اعلامی، پروژه 
راهبردی »فیبر نوری منازل و کســب 
وکارها« قرار بود تا پایان مرداد ســال 
1۴01 نزدیک به دو میلیون خانوار را 
در کشور تحت پوشش قرار دهد؛ لازم 
به ذکر است این عدد در ابتدای دولت 
ســیزدهم کمتر از 500 هزار خانوار 
بود. در همین رابطه طرح های توسعه 
پوشــش فیبر نوری منازل و کســب 
و کارهــا FTTX، تهیه و تصویب 

بسته حمایتی برای توسعه ارتباطات 
ثابت، فراخوان مشارکت اپراتورهای 
ارتباطی در توسعه فیبر نوری از جمله 
اقداماتی است که در پیشبرد پروژه فیبر 
نوری منازل و کســب و کارها نقش 
مؤثری داشــته اند که تعدادی از آنها  
همچنان در مرحله اجرایی قرار دارند.
پیش از این عیســی زارع پور - 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات- 
هم گفته بود این وزارتخانه در تلاش 
اســت که یک شــبکه پرســرعت، 

باکیفیت و امن مبتنــی بر فیبر نوری 
را مردم کشــور فراهم کند و بر بستر 
آن، انــواع خدمات متنوع و با کیفیت 

را ارائه دهد.
وزیــر ارتباطات بــا بیان اینکه 
طبیعی است که کارهای بزرگ موانع 
بزرگی هم دارد ولی نباید از این موانع 
ترسید، بیان کرده بود: از همان ابتدایی 
که ما مطرح کردیم به دنبال راه اندازی 
20 میلیون پورت مبتنی بر فیبر نوری 
برای منازل و کســب وکارها هستیم، 
خیلی ها آن را نشــدنی خواندند، البته 
شاید احساس این بود که دولت با این 
پروژه بزرگ همراهی نکند. اما شاهد 

بودید که دولت با جدیت پای کارآمد 
و موانع بزرگ یک به یک کنار زده شد.
زارع پور همچنین اطمینان داده 
بــود که در لایه های بالا و در ســطح 
هیأت دولت مشکلی از بابت همراهی 
با این پروژه وجود نداشته باشد اما در 
لایه های پایینی طبیعی است که هنوز 
شاهد برخی عدم همراهی ها باشیم و 
هرچند معتقدم که جای نگرانی وجود 
نــدارد و این موانع هم ان شــاالله حل 
خواهند شد. او همچنین تأکید کرده 
بود که این پروژه یک طرح راهبردی و 
ملی است و نباید صرفا به آن به عنوان 

یک پروژه ارتباطی نگاه کرد.

بررسی میزان تحقق پروژه فیبر نوری، از وعده تا اجرا

البته نمی توان گفت که فســاد فقط در بخش دولتی رخ می دهد اما اگر خصوصی ســازی 
به صورت واقعی انجام می شــد کارها ســالم تر انجام می شــد زیرا فرد مالک شــرکت 
اســت و ســعی می کند از مالِ خود به درســتی محافظت و به صورت شــفاف کار کند.

میگوی ایران در انتظار بازار روسیه
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گــروه اقتصــادی - وزیر امور 
اقتصادی و دارایی از احصاء 8۳ عنوان 
مجوز و پروانه صنفی صنوف مختلف 
برای نخستین بار از آغاز فعالیت هیات 
مقررات زدایی و بهبود فضای کسب و 

کار خبر داد.
سید احسان خاندوزی در حاشیه 
جلسه نشست هیات مقررات زدایی و 
بهبود محیط کسب و کار اعلام کرد: طبق 
گــزارش عملکرد پنج ماهه درگاه ملی 
مجوزها برای بیش از یک سوم از 2۳۴ 

هزار درخواســتِ واصله جهت کسب 
و کار، )حدود 7۳ هزار درخواســت( 

مجوز صادر شده است.
وی افزود: از مجوزهای باقیمانده 
نیز بیــش از 60 درصد به علت نقص 
مــدارک بوده و ۴0 درصد هم توســط 
دستگاه های اجرایی، همچنان در مهلت 
های تعیین شده، در حال بررسی است.

وزیر اقتصاد گفت: همچنین در این 
جلسه ، برای دستگاه هایی که کم کاری 
کرده و شرایط صدور 25 عنوان مجوز را 

هنوز اعلام نکرده بودند، از سوی هیئت 
مقررات زدایی و بهبود فضای کسب و 
کار اخطار صادر و آنها مکلف به جبران 

این عقب ماندگی شدند.
وی برخــی از این دســتگاه های 
متخلف را شــامل وزارت کشــور در 
حوزه "مجوز های دفاتر پیشــخوان"، 
وزارت راه و شهرســازی در حــوزه 
"مجتمع های خدمــات بین راهی"، 
وزارت آموزش و پرورش در خصوص 
مجوز "تأســیس مهد کودک"، بانک 

مرکزی در خصوص مجوز "تأســیس 
مؤسسه اعتبار سنجی" و وزارت نفت 
در خصــوص مجوز "فروش ســیار 
فرآورده های نفتی" اعلام کرد و گفت: 
همچنین سازمان بورس و اوراق بهادار، 
وزارت علــوم، تحقیقــات و فنآوری، 
کانون کارشناسان رسمی دادگستری و 
سازمان برنامه و بودجه هم بخاطر عدم 
اعلام برخی از مجوز های دیگر، تخلف 
کرده اند که حتما از طرف اعضای هیات 
مقررات زدایی و بهبود فضای کسب و 

کار از جمله دیوان محاسبات و سازمان 
بازرسی کل کشور مورد رسیدگی قرار 

خواهد گرفت.
وزیــر اقتصاد ادامه داد: یک اتفاق 
بسیار مهم هم برای اولین بار در شصت 
و هفتمین جلسه هیئت مقررات زدایی 
و بهبود فضای کسب و کار رخ داد و آن 

اینکه برای اولین بار موضوع مجوزهای 
صنفی صادره توسط اصناف با همکاری 
بسیار خوب فراجا و اتاق اصناف در این 
جلسه مطرح و 8۳ عنوان مجوز و پروانه 
صنفی که نزدیک به ســه هزار رســته 
مختلف شــغلی را متأثر می کند، بطور 

کامل احصاء شد.

وی گفت: امیــدوارم با تصویب 
نهایــی این مجوزها در شــورای عالی 
نظارت بر اصناف بتوانیم یک گام بلند 
را در خصوص ایــن 8۳ عنوان مجوز 
برداریم که خوشبختانه وزارت صمت 
هم در جلسه این وعده را داد، که این امر 

را به سرعت پیگیری کند.

گروه اقتصــادی -معاون وزیر 
راه و شهرســازی اظهار داشت: تقریبا 
حدود یک پنجم یعنــی 20 درصد از 
واحدهای شناســایی شــده متعلق به 

اشخاص حقوقی است.
محمود محمودزاده درباره تاخیر 
در مالیات ســتانی از مالکان خانه های 
خالی و ورود این درآمدها به صندوق 
ملی مسکن اظهار داشت: پروژه مالیات 
بــر خانه های خالی با موفقیت به اجرا 
رسیده و سامانه املاک اسکان موفق شد 
با تمام مشکلات و کمبودهایی که در 
امکانات و ارتباطات داشت، شناسایی 

واحدهای خالی را انجام دهد.
وی ادامــه داد: در دی ماه ســال 
گذشته 570 هزار خانه خالی از سکنه 
را شناســایی و به سازمان امور مالیاتی 
معرفــی کردیم. 90 هــزار مالک پس 
از دریافت پیامک مالیاتی نســبت به 
شناسایی و مشمول شدن به این مالیات 
اعتراض و در نهایت این افراد اطلاعات 
خود را در ســامانه ثبت کردند و پس 
از آن، آمار خانه های خالی از ســکنه تا 
بیش از ۴00 هزار واحد رسید و کاهش 

پیدا کرد. معاون وزیر راه و شهرسازی 
افزود: اما دو ماه گذشته با ادامه شناسایی 
خانه های خالی 120 هزار واحد دیگر 
به مجموع خانه های خالی اضافه شد 
و دوبــاره آمار خانه هــای خالی که به 
سازمان امور مالیاتی معرفی شد به بیش 
از 560 هزار واحد رسید که برای تمام 
مالکان این واحدها اظهارنامه مالیاتی 
ارسال شده  و از شــهریور ماه اجرایه 

صادر خواهد شد. 
محمــودزاده تاکید کــرد: اخیرا 
ســازمان امور مالیاتی برای 515 هزار 
واحــد خالی اطلاعیــه ای  مربوط به 
آخرین مهلت بــرای اعتراض صادر 
کــرد که تا دهم شــهریورماه فرصت 
اعتراض دارند و پس از آن اخذ مالیات 
از مالک این واحدها اجرایی می شود. 
معاون امور مسکن و ساختمان گفت: 
در بهمن ماه ســال گذشــته که حدود 
۴00 هزار نفر رقمی از مالیات بر خانه 
خالی را واریــز کردند اقدام داوطلبانه 
انجــام دادند اما از این پس به صورت 
قانونی باید مالیات بر خانه های خالی را 
بپردازند که تا تیرماه برای اظهار فرصت 

داشــتند و طبق قانون برای پرداخت 
مالیات یک مــاه فرصت دارند و پس 
از آن وارد مراحل اجرایی خواهند شد. 
بنابراین پرداخت های مالیات بر 
خانه های خالی مانند ســایر موارد از 

شهریورماه شروع می شود.
وی درباره ســازوکار اعتراض 
مالکان به اطلاعات ثبت شــده، اظهار 
داشت: اگر اعتراض ناشی از اطلاعات 
ثبت شده در ســامانه املاک و اسکان 
است باید به این سامانه، تحت نظارت 
وزارت راه و شهرسازی مراجعه کنند 
اما اگر به درصد مالیات و محاســبات 
مالیات اعتراض داشــته باشند باید به 

سازمان امور مالیاتی مراجعه کنند.
محمــودزاده ادامه داد: از ســال 
گذشــته برای کســانی که به عنوان 
مالک خانه های خالی شناسایی شدند 
چندین بار پیامک ارسال شد و در این 
پیامک ها به مالک اطلاع داده شد که اگر 
اطلاعات ثبت شــده از این واحد نیاز 
به  اصلاحات دارد، به ســامانه املاک 
و اســکان مراجعه کنند و همانطور که 
گفتــم 90 هزار نفر بــه این اطلاعات 

ثبت شــده اعتــراض کردند. ممکن 
است افرادی به هر دلیلی این پیامک را 
دریافت نکرده  باشند و پس از صدور 
اجرایه متوجه شوند که شامل مالیات 
بر خانه های خالی شــده اند از این رو 
این افراد می توانند همچنان موضوع را 

مورد پیگیری قرار دهند. 
معــاون وزیر راه و شهرســازی 
درباره میزان مالکان حقوقی و حقیقی 
واحدهای خالی که مشــمول مالیات 
شدند، گقت: تقریبا حدود یک پنجم 
یعنی 20 درصد از واحدهای شناسایی 
شده متعلق به اشخاص حقوقی است.  
معــاون وزیر راه و شهرســازی 
اظهار داشت: تقریبا حدود یک پنجم 
یعنی 20 درصد از واحدهای شناسایی 
شده متعلق به اشخاص حقوقی است.
محمود محمــودزاده درباره تاخیر در 
مالیات ســتانی از مالــکان خانه های 
خالی و ورود این درآمدها به صندوق 
ملی مسکن اظهار داشت: پروژه مالیات 
بــر خانه های خالی با موفقیت به اجرا 
رسیده و سامانه املاک اسکان موفق شد 
با تمام مشکلات و کمبودهایی که در 

امکانات و ارتباطات داشت، شناسایی 
واحدهای خالی را انجام دهد.وی ادامه 
داد: در دی ماه ســال گذشته 570 هزار 
خانه خالی از ســکنه را شناسایی و به 
ســازمان امور مالیاتی معرفی کردیم. 
90 هزار مالک پس از دریافت پیامک 
مالیاتی نســبت به شناسایی و مشمول 
شدن به این مالیات اعتراض و در نهایت 
این افراد اطلاعات خود را در ســامانه 
ثبت کردند و پس از آن، آمار خانه های 
خالی از ســکنه تا بیــش از ۴00 هزار 

واحد رسید و کاهش پیدا کرد. 
معــاون وزیر راه و شهرســازی 
افزود: اما دو ماه گذشته با ادامه شناسایی 
خانه های خالی 120 هزار واحد دیگر 
به مجموع خانه های خالی اضافه شد 
و دوبــاره آمار خانه هــای خالی که به 
سازمان امور مالیاتی معرفی شد به بیش 
از 560 هزار واحد رسید که برای تمام 
مالکان این واحدها اظهارنامه مالیاتی 

ارسال شده  و از شــهریور ماه اجرایه 
صادر خواهد شــد. محمودزاده تاکید 
کرد: اخیرا ســازمان امور مالیاتی برای 
515 هــزار واحد خالــی اطلاعیه ای  
مربوط به آخرین مهلت برای اعتراض 
صادر کرد که تا دهم شهریورماه فرصت 
اعتراض دارند و پس از آن اخذ مالیات 
از مالک این واحدها اجرایی می شود. 
معاون امور مسکن و ساختمان گفت: 
در بهمن ماه ســال گذشــته که حدود 
۴00 هزار نفر رقمی از مالیات بر خانه 
خالی را واریــز کردند اقدام داوطلبانه 
انجــام دادند اما از این پس به صورت 
قانونی باید مالیات بر خانه های خالی را 
بپردازند که تا تیرماه برای اظهار فرصت 
داشــتند و طبق قانون برای پرداخت 
مالیات یک ماه فرصت دارند و پس از 

آن وارد مراحل اجرایی خواهند شد. 
بنابراین پرداخت های مالیات بر 
خانه های خالی مانند ســایر موارد از 

شهریورماه شروع می شود.وی درباره 
سازوکار اعتراض مالکان به اطلاعات 
ثبت شده، اظهار داشت: اگر اعتراض 
ناشی از اطلاعات ثبت شده در سامانه 
املاک و اسکان است باید به این سامانه، 
تحت نظارت وزارت راه و شهرسازی 
مراجعــه کنند اما اگر به درصد مالیات 
و محاســبات مالیات اعتراض داشته 
باشــند باید به ســازمان امور مالیاتی 

مراجعه کنند.
محمــودزاده ادامه داد: از ســال 
گذشــته برای کســانی که به عنوان 
مالک خانه های خالی شناسایی شدند 
چندین بار پیامک ارسال شد و در این 
پیامک ها به مالک اطلاع داده شد که اگر 
اطلاعات ثبت شــده از این واحد نیاز 
به  اصلاحات دارد، به ســامانه املاک 
و اســکان مراجعه کنند و همانطور که 
گفتم 90 هزار نفر به این اطلاعات ثبت 

شده اعتراض کردند. 

ممکن است افرادی به هر دلیلی 
این پیامک را دریافت نکرده  باشــند و 
پــس از صدور اجرایه متوجه شــوند 
که شــامل مالیات بر خانه های خالی 
شــده اند از این رو این افراد می توانند 
همچنان موضوع را مورد پیگیری قرار 
دهند. معاون وزیر راه و شهرســازی 
درباره میزان مالکان حقوقی و حقیقی 
واحدهای خالی که مشــمول مالیات 
شدند، گقت: تقریبا حدود یک پنجم 
یعنی 20 درصد از واحدهای شناسایی 
 شــده متعلــق به اشــخاص حقوقی 

است.

خاندوزی وزیر اقتصاد :

مجوزهای صنوف برای نخستین بار احصاء شد

معاون وزیر راه و شهرسازی:

مالکان ۹۰ هزار واحد خالی شناسایی شده، اعتراض کردند


